



Regulations for Authorizing Import Cosmetics:

1. Valid CR including Cosmetics Import activity.
2. Filled “**Requisition form for Authorizing Import of Cosmetics**” mentioning the name of the manufacturer, country of origin and the list of products to be imported (attach).
3. **Request Letter** from Agent to Ministry of Health.
4. **Good Manufacture Practice Certificate/ISO 22716 (GMP)**, valid and legalized by the authority in the country of origin and by Bahrain Embassy or legalized by Apostille.
5. **Free Sale Certificate (FSC)** (issued & legalized by governmental authority & Bahrain Embassy in the country of origin) Or legalized by Apostille and it must include the name and address of the manufacturer with the list of the products to be imported / Apostil.
6. **Composition Certificate** of each product **stamped & signed by the manufacturer** shows the percentages of the ingredients .
7. **Certificate of Analysis** for each product **stamped & signed from an accredited laboratory or by the company laboratory** proving the safety of the product according to the Gulf Safety Requirements for Cosmetics “GSO 1943”.
8. **Sample** of each product in its original packaging and the label shall bear explanatory information in accordance with the Gulf Safety Requirements for Cosmetics ‘GSO 1943’ or Product Label Artwork.
9. **Scan Copy** of all Documents on CD.

اشتراطات تصريح استيراد مستحضرات التجميل:

1. نسخة من السجل التجاري ساري المفعول يشمل على نشاط تجارة/بيع العطور و مستحضرات التجميل وصابون الزينة.
2. تعبئة "استمارة طلب تصريح استيراد مستحضرات التجميل" يذكر فيها اسم الشركة الصانعة وبلد المنشأ وأسماء المستحضرات المطلوب استيرادها .
3. رسالة طلب تسجيل المستحضرات من الوكيل موجهة إلى وزارة الصحة.
4. شهادة التصنيع الجيد/الأيزو 22716 سارية المفعول مصدقة من جهة حكومية في بلد المنشأ موثقة من سفارة مملكة البحرين أو الأبوستيل.
5. شهادة حرية البيع صادرة ومصدقة من جهة حكومية في بلد المنشأ وموثقة من سفارة مملكة البحرين أو الأبوستيل تشمل على اسم الشركة الصانعة وعنوانها مع أسماء المستحضرات المراد استيرادها.
6. شهادة مختومة من المصنع تبين مكونات كل مستحضر مع نسب المواد الداخلة في التركيبة مختومة وموقعة من قبل الشركة الصانعة.
7. شهادة تحليل لكل مستحضر من مختبر معتمد أو من مختبر الشركة الصانعة .
8. عينة من كل مستحضر في عبوته الأصلية تحمل بطاقة بياناتي تحتوي على المعلومات الإيضاحية طبقاً لمتطلبات السلامة في المواصفة القياسية الخليجية لمستحضرات التجميل “GSO 1943” أو تصميم غلاف المنتج.
9. نسخة إلكترونية من جميع المستندات المطلوبة في قرص مدمج.